
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 8/2005 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 180/2005 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση τροποποίησης της υπ’ αρίθ. 440/2003 απόφασης Δ.Σ. 
περί έγκρισης  σύναψης σύμβασης μεταξύ:α)Του Δήμου και του 
Διεθνούς Ινστιτούτου Παραδοσιακής Αρχιτεκτονικής, β)Του 
Α.Π.Θ. και γ)Του καθ. Ν. Καλογήρου, για καταγραφή και 
συστηματοποίηση του δωρηθέντος αρχείου του καθηγητή 
Νικολάου Μουτσόπουλου. 

 
       Σήμερα 21 Μαρτίου του έτους 2005 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 17-3-2005 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  30 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Σ. Μηλιόπουλος Π. Πιτούλιας 
2. Α. Γκαμπέσης   Γ. Μανακούλης 
3. Β. Γιαννουλάκης   Κ. Μιχαηλίδης 
4. Σ.  Παναγιωτίδης   Π. Ποταμόπουλος 
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   -------- 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή    
11. Θ.  Σιδηρόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας συζήτηση 

προσήλθαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος, Α. 
Παπαστεργίου. 

12. Γ. Τροχόπουλος 

13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά 2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 175/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Γ. Μιχαηλίδης, Γ. 
Ορφανίδης, Γ. Μανακούλης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 176/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Η. 
Σοφιανίδης, Κ. Μιχαηλίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 177/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Α. Γκαμπέσης και αποχώρησε ο κ. Κ. 
Πουλασουχίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 178/2005 απόφασης 

14. Μ. Σακαλής 
15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης προσήλθε ο κ. Η. Σοφιανίδης. 

6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 179/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Κ. Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης, Κ. 
Μιχαηλίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Ποταμόπουλος, Π. 
Πιτούλιας. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 180/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης, Α. Δελαβερίδης, Μ. 
Γαβρίδης, Γ. Ορφανίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 182/2005 αποχώρησε ο κ. 
Α. Γκαμπέσης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 192/2005 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Κ. Πουλασουχίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 193/2005 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης. 

22. Μ. Γαβρίδης 
23. Δ. Δάσκαλος 
24. Α. Δελαβερίδης 
25. Γ. Μιχαηλίδης 
26. Α. Παπαστεργίου 
27. Κ. Πουλασουχίδης 
28. Α. Τσιάρας 
29. Η. Σοφιανίδης 
30. Γ. Ορφανίδης 

 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 10ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 15-3-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 
 Mε την υπ΄αριθ. 440/2003 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, εγκρίθηκε η 
σύναψη σύμβασης έργου μεταξύ του Δήμου και του Αριστοτελείου Πανεπιστημίου 
Θεσσαλονίκης η οποία είχε ως αντικείμενο την καταγραφή και συστηματοποίηση του 
αρχείου του καθηγητή Νικολάου Μουτσόπουλου με τους ειδικότερους όρους που 
περιγράφονταν στη σύμβαση. 
 Σε εκτέλεση της ως άνω απόφασης του Δημοτικού Συμβουλίου, υπογράφηκε 
την 1-7-2003 η σχετική σύμβαση και άρχισε η εκτέλεση του έργου. 
 Επειδή το ως άνω αρχείο εμπλουτίστηκε από την υπογραφή της σύμβασης και 
μέχρι σήμερα με αρχιτεκτονικά σχέδια που δεν περιλαμβάνονταν στην υπογραφείσα 
σύμβαση και για τα οποία απαιτείται η ταξινόμηση και καταγραφή τους, 
παρακαλείται το δημοτικό συμβούλιο να προχωρήσει στην τροποποίηση της εν λόγω 
σύμβασης ως εξής: 
 1.Σύμφωνα με το άρθρο 1 της σύμβασης αντικείμενο του έργου είναι η 
συστηματική ταξινόμηση η καταγραφή με ηλεκτρονική σάρωση και η αξιολόγηση 
του αρχείου αρχιτεκτονικών σχεδίων του καθηγητή Ν.Μουτσόπουλου που στεγάζεται   
στο διεθνές Ινστιτούτο Παραδοσιακής Αρχιτεκτονικής . Προτείνεται η ταξινόμηση  
άλλων 16.000 σχεδίων. 
 2.Σύμφωνα με το άρθρο 2 της σύμβασης το συνολικό ύψος χρηματοδότησης 
ανέρχονταν στο ποσό  των 29.040€ συμπεριλαμβανομένου και του Φ.Π.Α. 
Προτείνεται η περαιτέρω αύξηση της χρηματοδότησης κατά το ποσό των 29.040€ 
συμπεριλαμβανομένου και του Φ.Π.Α. 
 3.Σύμφωνα με το άρθρο 3 της σύμβασης η διάρκειά της ορίζονταν σε 12 
μήνες, αρχομένης από την υπογραφή της σύμβασης η οποία οριζόταν ως  ημερομηνία 
έναρξης του έργου. Προτείνεται η παράταση μέχρι την ολοκλήρωση του έργου. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Ουσουλτζόγλου: 1)Πληρώθηκαν τα προηγούμενα χρωστούμενα; 

2)Εισπράχθηκαν τα χρήματα από την πηγή χρηματοδότησης που βρήκε ο ίδιος ο κ. 
Μουτσόπουλος; 

Δήμαρχος: Ο κ. Μουτσόπουλος δεν βρήκε καμία πηγή. 
Ουσουλτζόγλου: Αυτό το λέτε εσείς. 
Δήμαρχος: Με ρωτάτε κι απαντάω. 
Πρόεδρος: Αν ξέρετε κα Ουσουλτζόγλου δεν χρειάζεται να ρωτάτε. Μην 

απαντάτε κε Δήμαρχε γιατί νομίζω ότι ξέρει η κα Ουσουλτζόγλου. 
Δήμαρχος: Είχε κάνει ο Δήμος Βέροιας προγραμματική σύμβαση με το 

Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης και το Ινστιτούτο Παραδοσιακής 
Αρχιτεκτονικής, με 30.000,00 ευρώ να καταγράψουμε, να συστηματοποιήσουμε τα 
σχέδια του κ. Μουτσόπουλου. Η εξόφληση θα γινόταν σε τρεις δόσεις, πληρώθηκε η 
πρώτη δόση με έσοδα του Δήμου και δεν βρέθηκαν πουθενά χρήματα ούτε ήρθαν από 
πουθενά. Τώρα υπάρχουν άλλα 16.000,00 σχέδια, άλλες 30.000,00 ευρώ συν ΦΠΑ, 
άρα επεκτείνουμε την πρώτη προγραμματική σύμβαση και ως προς τον χρόνο 
διάρκειάς της και ως προς την ποσότητα της εργασίας και ως προς την αμοιβή. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Ουσουλτζόγλου: Εσείς μπορεί να τα λέτε αυτά αλλά εγώ ξέρω πάρα πολύ 

καλά και επιμένω ότι ο ίδιος ο κ. Μουτσόπουλος που προφανώς κατάλαβε τους 
ρυθμούς σας, βρήκε πηγές χρηματοδότησης κι εσείς με την συνήθη τακτική σας δεν 
πήγατε να εισπράξετε τα χρήματα. Μπορεί να τα εισπράξατε πρόσφατα αλλά δεν το 
ξέρω κι αν θέλετε μας το λέτε. Δεν είμαι αρνητική βεβαίως αλλά θέλω να σας 
ρωτήσω εάν έχετε τα προηγούμενα χρωστούμενα, αν έχετε κάποιο οργανωμένο 



σχέδιο εκμετάλλευσης όλης αυτής της δουλειάς μετά το σκανάρισμα που συνεχίζεται 
να γίνεται και υπάρχει ένα πολύ πλούσιο υλικό το οποίο έχω δει. Τι θα γίνει με το 
φωτογραφικό υλικό; γιατί δεν είναι μόνο τα σχέδια. Νομίζω έθεσα πολλά ζητήματα κι 
αν λάβω απαντήσεις θα είμαι ευτυχής. 

Γεωργιάδης: Είναι πολύ σημαντική η προσφορά του κ. Μουτσόπουλου και 
μεγάλης αξίας το έργο της καταγραφής του αρχείου του. 

Δήμαρχος: Για να είστε ευτυχής κα Ουσουλτζόγλου πρέπει ν΄ ανοίγετε τ΄ 
αυτιά σας και ν  ́ακούτε. Είπα ότι τρεις ήταν οι δόσεις, η πρώτη πληρώθηκε. Θέλετε 
να με ξαναρωτήσετε για να σας το ξαναπαντήσω; 

Ουσουλτζόγλου: Πότε πληρώθηκε; 
Δήμαρχος: Το 2003 πληρώθηκε από έσοδα του Δήμου. Κι αν κάποιος μας 

έταξε χρήματα, δεν μας τα έδωσε κιόλας και δεν πήγαμε να τα πάρουμε. Το 
φωτογραφικό υλικό θα αντιμετωπιστεί από τα χρήματα που θα  πάρουμε από την 
Κοινωνία της Πληροφορίας και είναι περίπου 100.000,00 ευρώ, μία πρόταση που  
έγινε παλαιότερα από την ΔΕΤΟΠΟΚΑ κι έχει εγκριθεί. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Ουσουλτζόγλου: Νομίζω ότι την αξία σας μπορείτε να την δείξετε αν κάποιοι 

λένε ότι θα δώσουν χρήματα κι εσείς καταφέρνετε να τα πάρετε γιατί δεν νομίζω ότι 
αερολογούν αν κάποιοι λένε ότι θα σας δώσουν χρήματα. Θέλω επίσης να σας πω 
κάτι γιατί σήμερα είστε κι αύριο όχι. Αυτούς τους ανθρώπους που έχουν ανοίξει την 
καρδιά τους κι έχουν εμπιστευτεί σε μας ό,τι πολυτιμότερο έχουν στη ζωή τους, την 
επιστήμη τους και την καριέρα τους, θα πρέπει να τους προσέχετε σαν τα μάτια σας. 
Μην τους απογοητεύσετε. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 15-3-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Την υπ’ αριθ. 440/2003 προγενέστερη απόφασή του, με την οποία εγκρίθηκε η 
σύναψη σύμβασης μεταξύ:α) Του Δήμου και του Διεθνούς Ινστιτούτου 
Παραδοσιακής Αρχιτεκτονικής, β) Του Α.Π.Θ. και γ) Του καθ. Ν. Καλογήρου, για 
καταγραφή και συστηματοποίηση του δωρηθέντος αρχείου του καθηγητή Νικολάου 
Μουτσόπουλου. 
3. Την από 1-7-2003 σύμβαση που υπογράφηκε μεταξύ των παραπάνω 
συμβαλλομένων.  
4.- Ότι λόγω του εμπλουτισμού του εν λόγω αρχείου με αρχιτεκτονικά σχέδια που δεν 
περιλαμβάνονταν στην παραπάνω σύμβαση, για τα οποία απαιτείται η ταξινόμηση 
και καταγραφή τους, είναι αναγκαία η τροποποίηση της παραπάνω απόφασης και της 
σχετικής σύμβασης ως προς την ταξινόμηση 16.000 επιπλέον σχεδίων του καθηγητή 
Νικολάου Μουτσόπουλου, την περαιτέρω αύξηση της σχετικής χρηματοδότησης με 
το ποσό των € 29.040,00 και την παράταση της διάρκειας της εν λόγω σύμβασης 
μέχρι την ολοκλήρωση του έργου. 
5.-Ότι στον προϋπολογισμό του Δήμου έτους 2005 και στον Κ.Α. 6736.005 
«Συμμετοχή  στην Προγρ. Σύμβαση του Τομέα Πολιτισμού « υπάρχει γραμμένη 
σχετική πίστωση. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 25 παρ. 1 του Ν. 2738/99 με τις οποίες αντικαθίσταται 
το αρ. 35 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Εγκρίνει την τροποποίηση της αρ. 440/2003 απόφασης του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας και της από 1-7-2003 σύμβασης που υπογράφηκε μεταξύ:α) Του 
Δήμου και του Διεθνούς Ινστιτούτου Παραδοσιακής Αρχιτεκτονικής που εδρεύει στο 
κτίριο Μπέκα στη Βέροια, β) Του Αριστοτέλειου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης-
Επιτροπή Ερευνών και γ) Του καθηγητή Νικολάου Καλογήρου, ως επιστημονικό 
υπεύθυνο του προγράμματος, για καταγραφή και συστηματοποίηση του δωρηθέντος 
αρχείου του καθηγητή Νικολάου Μουτσόπουλου, ως προς την ταξινόμηση 16.000 



επιπλέον αρχιτεκτονικών σχεδίων του καθηγητή Νικολάου Μουτσόπουλου (άρθρο 1) 
την περαιτέρω αύξηση της σχετικής χρηματοδότησης από το Δήμο Βέροιας προς το 
Α.Π.Θ. με το ποσό των € 29.040,00 με Φ.Π.Α. (άρθρο 2) και την παράταση της 
διάρκειας της παραπάνω σύμβασης μέχρι την ολοκλήρωση του έργου (άρθρο 3). 

Κατά τα λοιπά ισχύει η αρ. 440/2003 απόφασή του. 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  180 / 2005 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Α. Παπαστεργίου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Κ. Πουλασουχίδης 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Τσιάρας 
 Γ. Τροχόπουλος Η. Σοφιανίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Γ. Ορφανίδης 
 Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   
 Π.  Πιτούλιας   
 Γ. Μανακούλης   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  1-4-2005 
Ο Δήμαρχος 

 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
 
 


